
Verslag informatieavond  

gebiedsproces Noordelijke Vechtstreek 

 

Donderdag 15 december 2022, Muiderberg 

 

Aanwezig:  

- Bewoners, ondernemers, betrokken partijen en andere geïnteresseerden 

- Bart Gerrits: Provincie Noord-Holland 

- Frank Kloes: Provincie Noord-Holland 

- Sylvia Fens: Provincie Noord-Holland  

- Huib van Veen: Provincie Noord-Holland 

- Janny Gerritsen: Provincie Noord-Holland 

- Stephanie Versteeg: Provincie Noord-Holland 

- Monique van Peperstraten: STIVAS 

 

Programma 

1. Opening 

2. Introductie 

3. Toelichting op gebiedsproces 

4. Opgaven gebiedsproces 

5. Planning en vervolg 

6. Ruimte voor vragen 

7. Afsluiting 

Introductie en toelichting gebiedsproces 

Bart Gerrits, procesmanagers gebiedsproces Noordelijke Vechtstreek, opent de bijeenkomst. Hij 

verwelkomt alle aanwezigen voor hun komst. Aanleiding van de bijeenkomst is de start van het 

gebiedsproces in de Noordelijke Vechtstreek. Dit gebiedsproces is in opvolging van een eerder 

gestart kavelruil- en verkoopproject, dat van 2016 tot 2021 in de Noordelijke Vechtstreek 

plaatsvond en voor sommige aanwezigen niet onbekend. Met de actuele landelijke en Europese 

opgaven is dit project omgezet naar een gebiedsproces met aanvullende opgaven. 

In het gebied stelt de provincie 

circa 85,5 hectare grond 

beschikbaar voor onder andere 

pacht, koop, ruil en erfpacht. De 

grond bestaat uit: 

- Circa 71,9 hectare 

landbouwgrond 

- Circa 12,5 hectare natuurgrond 

- 1 agrarisch bedrijfserf met 

opstallen van circa 1,1 hectare 

 

De ligging en (huidige) 

bestemming van de beschikbare 

grond is te zien via de viewer. 

 

https://geoapps.noord-holland.nl/kaartenportaal/apps/webappviewer/index.html?id=a2274c58304741be8157b02da3ab38c4


Opgaven gebiedsproces 

Met het gebiedsproces Noordelijke Vechtstreek wil de provincie Noord-Holland samen met de 

deelnemers bijdragen aan de volgende 4 samenhangende doelen: 

Agrarische structuurversterking 

Een betere inrichting van het landelijk gebied moet:  

- de agrarische structuur verbeteren; 

- Betere toekomstbestendigheid voor bestaande (en nieuwe) agrarische bedrijven; 

- verduurzamen door minder rijbewegingen in het gebied vanwege verkeersveiligheid & 

milieu. 

- Voorbeeld hoe u kunt bijdragen aan dit doel: het vergroten van de huiskavel, door ruiling 

veldkavels dichter bij de huiskavel verkrijgen, vergroting & extensivering. 

Afronding Natuurnetwerk Nederland (NNN) 

Het NNN is een netwerk dat natuurgebieden met elkaar verbindt, zodat planten en dieren zich 

gemakkelijker kunnen verspreiden en een groter leefgebied krijgen. Een aantal gronden ligt in het 

NNN, daarvoor is het doel: 

- Inrichten van het NNN voor verschillende natuurdoeltypen, zodat een afwisselend beeld 

ontstaat van water, moeras, grasland en ruigte. Natuurdoeltypen zijn bijvoorbeeld 

“vochtig hooiland" en "kruiden en faunarijk grasland”•  

- Grond binnen NNN naar een eindbeheerder 

- Voorbeeld hoe u bij kunt dragen aan dit doel: voor de aangewezen gronden komen tot 

een plan voor inrichting hiervan.  

Bijdrage aan het verminderen van de stikstofuitstoot 

De Noordelijke Vechtstreek ligt dicht bij het Natura 2000-gebied Naardermeer. De ambitie is om 

bij te dragen aan de landelijke opgave om de stikstofuitstoot rondom Natura 2000-gebieden te 

verminderen. Bijvoorbeeld door hier stikstofrechten te verkrijgen. Elke sector moet bijdragen aan 

vermindering van stikstofuitstoot, deze bijdrage moet evenredig zijn aan de 

stikstofneerslagbijdrage van de sector. 

Vermindering co2-uitstoot door tegengaan bodemdaling 

Een deel van het gebied en de aangeboden gronden heeft te maken met bodemdaling. Vanuit het 

Klimaatakkoord ligt de opgave om bodemdaling tegen te gaan door de uitstoot van CO2 te 

verminderen. Daarvoor zijn maatregelen in het beheer van de grond nodig. Hiervoor zijn een 

aantal doelen gesteld in de Regionale Veenweide Strategie 1.0: 

- Het verminderen van de CO2 uitstoot uit veenbodems met 0,09 Mton in 2030 in Noord 

Holland. 

- Het daarbinnen werken aan een duurzame en vitale grondgebonden landbouw in 

veenweidegebieden met een goed toekomstperspectief. 

- In 2050 is het veengebied watergezond, robuust en toekomstbestendig ingericht. 

- Het verminderen, stoppen en waar mogelijk herstellen van de bodemdaling. 

Vragen en opmerkingen uit de zaal  

Vraag: Wordt in het gebiedsproces ook gekeken naar de biodiversiteit? 

Antwoord: Het gebiedsproces richt zich specifiek op de vier genoemde doelen. Biodiversiteit is 

hierin niet expliciet opgenomen. Wel richten de doelen zich deels op het verbeteren en versterken 

van de natuur. In het proces is er ruimte om gaandeweg aanvullende wensen en input op te halen. 

Samen met de deelnemers wordt gekeken hoe de verschillende doelen en wensen, bijvoorbeeld 

op het gebied van biodiversiteit, een plek krijgen in het gebiedsproces. 

 

  



Vraag: Wordt in het gebiedsproces ook rekening gehouden met beheer? 

Antwoord: Voor een betere landelijke inrichting is passend beheer nodig. Naast terreinbeherende 

organisaties zijn hiervoor ook dieren en gezonde agrarische bedrijven nodig. Samen met de 

deelnemers wordt besproken hoe in dit gebied een optimaal en passend beheer behaald kan 

worden.  

 

Vraag: Is er sprake van een gebiedscommissie en hoe wordt die ingevuld? 

Antwoord: Er is sprake van een begeleidingscommissie Noordelijke Vechtstreek, die ook al bij de 

voorbereidingen van dit gebiedsproces betrokken is geweest. In deze commissie zijn onder 

andere vertegenwoordigd, LTO-Noord, Waterschap Amstel, Gooi en Vecht, ANV Vechtvallei, 

Provincie Noord-Holland en Stivas. Natuurmonumenten treedt ook toe tot de 

begeleidingscommissie. Zij leveren gedurende het proces waar nodig kennis en input. 

 

Vraag: Wat is het polderproces en hoe staat dat er nu voor? 

Antwoord: Waterschap Amstel, Gooi en Vecht wil graag, samen met de boeren in het plangebied 

en andere partners het bodemdalingsvraagstuk aanpakken. Momenteel wordt door LTO afdeling 

AGV samen met agrarisch collectief Noord-Holland Zuid verkend of een polderproces of een 

uitvoeringsprogramma kans van slagen heeft. Dit programma richt zich op mogelijke 

maatregelen om de bodemdaling - op de plaatsen waar dit speelt - te beperken en bredere kansen 

die bijdragen aan de toekomstige inrichting van melkveebedrijven. Daarvoor zijn onlangs 

keukentafelgesprekken gevoerd vanuit de LTO door uitvoerende partijen PPP-Agro en ORG-ID. 

 

Via de vertegenwoordiging van Waterschap AGV en LTO-Noord in de begeleidingscommissie 

Gebiedsproces Noordelijke Vechtstreek zal er wisselwerking (met betrekking tot kennis/ervaring) 

plaatsvinden tussen de verschillende processen. In de te plannen keukentafelgesprekken vindt 

daar waar het gaat om aan beide processen deelnemende partijen, zo mogelijk een gezamenlijk 

gesprek plaats. 

 

Vraag: Hoe gaat de provincie om met (eventueel) vrijkomende stikstofruimte? 

Antwoord: De vrijgekomen stikstofruimte in het gebiedsproces Noordelijke Vechtstreek wil de 

provincie enerzijds inzetten voor de legalisatie van PAS-melder en anderzijds dat die ten goede 

komt voor de natuur. Dat sluit ook aan bij de andere gestelde doelen van het gebiedsproces. 

Samen met de deelnemers van het gebiedsproces, en ook samen met het polderproces, wordt 

bepaald hoe hier invulling aan wordt gegeven.  

 

Vraag: Is het mogelijk om grijze stikstof (uit verbranding van fossiele brandstoffen) in te 

ruilen voor groene stikstof (uit landbouw)? 

Antwoord: Ja, met extern salderen kan gesaldeerd worden met stikstof van verschillende type 

bronnen. Bij extern salderen geeft de initiatiefnemer van een activiteit stikstofruimte die bij zijn 

activiteit hoort weg aan een initiatiefnemer die deze stikstofruimte wilt gebruiken voor het 

verkrijgen van toestemming voor een activiteit, bijv. een veehouder die wilt uitbreiden met aantal 

dieren of een luchthaven die een toestemming wilt krijgen om bepaald aantal vluchten mogelijk 

te houden. Aan extern salderen zijn verschillende voorwaarden gebonden. In Noord-Holland zijn 

die voorwaarden vastgelegd in de Beleidsregel intern & extern salderen N-H.  

 

Vraag: Wat is voor stikstof de referentie en ten opzichte van wat en wanneer moet er 

verminderd worden?  

Antwoord: Het AERIUSmodel rekent met gegevens uit de gecombineerde opgave. Voor de bijdrage 

van elke sector aan stikstofreductie wordt de stikstofneerslag van een sector vergeleken met de 

stikstofbijdrage per 2018. 

Als de vraag is wat is de referentiesituatie van mijn bedrijf? M.a.w. wat is de stikstofruimte van de 

toestemming die ik heb? Dit verschilt per bedrijf. Bij sommige bedrijven zal dit vastliggen in een 

natuurtoestemming, maar niet elk bedrijf heeft een natuurtoestemming. Hier leest u hoe u kun 

kunt achterhalen wat uw referentiesituatie wat betreft stikstof is.  

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR630765
https://www.bij12.nl/onderwerpen/stikstof-en-natura2000/vergunningen-en-toestemmingsbesluiten/referentiesituatie/
https://www.bij12.nl/onderwerpen/stikstof-en-natura2000/vergunningen-en-toestemmingsbesluiten/referentiesituatie/


Vraag: Er is vernomen dat Schiphol stikstofruimte opkoopt. Hoe gaat de provincie hiermee 

om en komen de belangen van de verschillende sectoren hiermee niet in een spagaat?  

Antwoord: Schiphol heeft laten weten dat zij een saldering voorbereiden. De provincie heeft 

Schiphol gevraagd om hoeveel bedrijven het gaat. Schiphol en heeft laten weten dat zij op dit 

moment (peildatum 19 december 2022) in Noord-Holland 2 bedrijven te hebben gekocht en van 

nog twee andere bedrijven de stikstofruimte hebben gekocht. Ook in provincie Utrecht en Zuid-

Holland zijn enkele aankopen gedaan of in voorbereiding. Het ministerie van LNV is bevoegd 

gezag voor Schiphol en beoordeelt vervolgens of de saldering die Schiphol voorbereidt voldoet 

aan de regels voor extern salderen. De provincie heeft Schiphol gevraagd om waar mogelijk het 

legaliseren van PAS-melders mee te nemen in de externe saldering. 

 

Vraag: Veel van het beheer in en rondom het Naardermeer wordt gedaan door 

Natuurmonumenten. Houdt Natuurmonumenten ook rekening met (haar) stikstofuitstoot en 

de toenemende recreatiedruk? En wie controleert Natuurmonumenten? 

Antwoord: Natuurmonumenten ziet sinds corona een toenemende recreatiedruk in het gebied en 

willen hier goed op inspelen, onder andere voor de bescherming van de natuur. Zo zijn 

bijvoorbeeld hun boten elektrisch. Daarnaast maken zij keuzes in hoe die natuur het beste te 

beheren en dat beheer is niet altijd even zichtbaar voor anderen. Ook maken zij in het beheer 

mogelijk andere keuzes, dan bijvoorbeeld een agrariër zou doen. Voor een gesprek of suggesties 

staat Natuurmonumenten altijd open. Natuurmonumenten is voor hun beheertaken gecertificeerd 

en worden gecontroleerd door de provincie. 

 

Vraag: Het Rijk heeft provincies gevraagd om voor 1 juli 2023 met een plan te komen dat 

invulling geeft aan het Nationaal Programma Landelijk Gebied. In hoeverre heeft dit plan, 

een zogeheten Provinciaal Programma Landelijk Gebied, invloed op het gebiedsproces 

Noordelijke Vechtstreek en betekent dit dat we haast moeten maken?  

Antwoord: Het Provinciaal Programma Landelijk Gebied hoeft nog niet in detail uitgewerkt te zijn. 

Daarnaast willen we een zorgvuldig gebiedsproces uitvoeren en samen nadenken hoe we een 

leefbare polder maken met de gestelde doelen in het achterhoofd. Input die met het 

gebiedsproces wordt opgehaald kan worden meegegeven aan Gedeputeerde Staten voor het 

Provinciaal Programma Landelijk Gebied. Hetzelfde geldt andersom, mocht het Provinciaal 

Programma Landelijke Gebied voorlopen dan worden daar mogelijk al contouren voor het 

gebiedsproces bepaald. Belangrijk dat we samen het gewenste tempo van het gebiedsproces 

bepalen. 

 

Vraag: Komen er voor het gebiedsproces andere keukentafelgesprekken dan die nu voor het 

polderproces plaatsvinden? 

Antwoord: Ja, de gesprekken voor het polderproces staan los van de keukentafelgesprekken die 

wie in dit gebiedsproces gaan voeren. Behalve als partijen aan beide processen deelnemen, dan 

vindt zo mogelijk één gezamenlijk keukentafelgesprek plaats. 

 

Vraag: In hoeverre zijn bestemmingsplannen van de gemeente leidend in het gebiedsproces 

en welke rol heeft de gemeente? 

Antwoord: Als uit of tijdens het gebiedsproces blijkt dat er veranderingen nodig zijn in een 

bestemmingsplan wordt dat onderdeel van het proces. Vandaar dat de gemeente nauw betrokken 

worden en blijven.   

 

Vraag: Indien een bestemmingsplan moet wijzigingen bij wie ligt dan het initiatief? 

Antwoord: Dat is afhankelijk van wat de wijziging is, wat uit het proces gaat komen en dus niet 

op voorhand te zeggen. In dit proces biedt de provincie de gronden aan en hoeft er in de basis 

geen bestemmingsplan wijziging plaats te vinden. Als dat wel nodig is, wordt dat in het proces 

afgewogen. 

 

  



Planning en vervolg 

- Na deze avond hebben geïnteresseerden vier weken de gelegenheid om zich aan te 

melden voor het gebiedsproces.  

- Stivas inventariseert alle inschrijvingen.  

- Vervolgens vinden in de maanden februari en maart met alle inschrijvers 

keukentafelgesprekken plaats. Tijdens die gesprekken kunt u samen kansen, vragen, 

mogelijkheden en uw rol in het gebiedsproces bespreken. Met de opgehaalde input 

kunnen we ook samen de vervolgstappen van het gebiedsproces bepalen.  

- Medio 2023 wil de provincie samen komen tot een (concept)plan voor het gebied. 

- Wanneer een definitief plan gereed is, wordt deze vastgelegd door Gedeputeerde Staten. 

Afsluiting 

Iedereen die zich heeft aangemeld voor de informatiebijeenkomst ontvangt per mail de 

presentatie. Om blijvend het gebiedsproces te volgens verwijst de procesmanager naar de 

projectpagina. Voor vragen of opmerkingen kan contact op worden genomen via 

gebiedsprocesNV@noord-holland.nl.  

https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Natuur/Projecten/De_Groene_Uitweg/Gebiedsproces_Noordelijke_Vechtstreek
https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Natuur/Projecten/De_Groene_Uitweg/Gebiedsproces_Noordelijke_Vechtstreek
mailto:gebiedsprocesNV@noord-holland.nl

